
Република Србија 
  
Агенција за спречавање корупције 
11000 Београд 
Царице Милице 1 
  
Поштовани, 
  
У поштанском сандучету смо дана 7.6.2024. затекли, између осталог ова три 
„Обавештења о исходу поступања по пријави“. 
  
Заједничко за сва три обавештења јесте да је Агенција, искључиво увидом у 
снимке и вести које се односе на телевизијска гостовања на интернету, а без 
коришћења могућности прибављања других доказа (од РЕМ, јавних 
функционера или оснивача медија) дошла до закључка („недвосмислено се 
може закључити“) да јавни функционери (Александар Вучић и Ивица Дачић) 
нису повредили одредбе члана 50. Закона о спречавању корупције. 
  
При том је дато образложење само у погледу својства у којем се јавни 
функционер обраћао саговорницима и јавности, односно могуће повреде члана 
50. ст. 4. Наиме, Агенција је закључила да су се Ивица Дачић (у емисији 
„Ћирилица“ на ТВ Хепи) и Александар Вучић (у истој емисији на ТВ Хепи, као и 
у гостовањима на ТВ Пинк и ТВ Прва) обраћали саговорницима и јавности у 
својству јавног функционера. 
  
Као што се у свим пријавама које смо поднели наводи, у случају да су гостовања 
вршена у својству јавног функционера, постојала би повреда члана 50. ст. 2. и 
50 ст. 5, а у појединим сегментима и члана 40. Закона о спречавању корупције. 
  
Иако је Агенција утврдила да су наведена лица наступала у својству јавног 
функционера, из обавештења се не види да је на било који начин разматрала да 
ли су они том приликом повредили одредбе члана 50. ст. 2. и 50 ст. 5, и члана 
40. Закона о спречавању корупције, већ се без образложења наводи да те 
одредбе нису повређене. 
  
С обзиром на постојање нових доказа у овим предметима (чињенице које је 
Агенција претходно утврдила у актима које достављамо у прилогу), подносимо 
нову пријаву, по којој би требало утврдити да ли су Ивица Дачић, односно 
Александар Вучић, повредили одредбе члана 50. ст. 2. и 50 ст. 5, тиме што је: 
  

1. Александар Вучић, гостујући у својству председника Републике на јутарњем програму 
ТВ Пинк, 19.5.2024, као што је Агенција утврдила у предмету број 014-07-00-0172/24-11, 
од 31.5.2024, на следећи начин позитивно промовисао политички субјект са којим је 
повезан, односно негативно промовисао друге политичке субјекте који су учествовали 
на изборима у више градова и општина 2. јуна 2024, односно њихове кандидате и 
представнике: 
  

1.1.  Вучићу је прво водитељка Јована Јеремић показала снимак на ком Манојловић 
даје ту изјаву, а Вучић је рекао да мисли да је људима јасно зашто је Рокфелер давао 
Манојловићу новац. - Он (Саво Манојловић) је празњикав. Једини његов програм је 



увек "Вучића у затвор", а Дачић ако нам затреба некад успут. Нама је он важан 
партнер . Није затвор и убиство најгоре што човеку може да се догоди. Најгоре је кад 
радите против своје државе. Причали су да финансирамо Блера и Шредера, кажемо 
им да лажу, баш их брига, настављају са тим. Њима је Рокфелер давао паре и немају 
објашњења што је то радио. Добро је да људи виде њихове антисрпске ставове, да 
их није брига за резолуцију и за Косово и Метохију - рекао је 
Вучић. https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368713/vucicu-pustili-manojlovicev-
snimak-praznjikav 
1.2.  Локални избори ће бити тешки за листу која носи моје име. Ујединиће се многи 
партикуларни, политички, криминални интереси. Имате две листе у Новом Саду иза 
које стоји криминални лоби, раде зарад својих криминалних интереса, занимљива 
су њихова имена. https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368718/iza-dve-liste-
novom-sadu-stoji-kriminalni-lobi-vucic-rade-zarad-svojih-kriminalnih-interesa 
1.3.  Веома сам био изненађен његовом неодговороношћу после локалних избора. 
За мене је једна његова реченица занимљива - "Биће пата карте, не зна се ко пије ко 
плаћа". https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368719/vucic-nestorovicu-veoma-
sam-bio-iznenadjen-njegovom-neodgovoronoscu-posle-lokalnih-izbora 
1.4.  ПРЕДСЕДНИК Србије Александар Вучић изјавио је, говорећи о Сави 
Манојловићу, да се зна ко кога финансира. - Имате организацију у Чачку која се 
финансира да би победили СНС. Нешто стиже од Немачке, нешто од Рокфелера, са 
свих страна. Људи мисле да је то питање само локалних избора. Сигуран сам да то 
људи препознају. Ми смо направили шири фронт, ту је Ивица Дачић, Милица 
Ђурђевић, задовољан сам по том питању. Показали смо озбиљност и одговорност, 
а они у својим сукобима, неспособношћу показују неодговорност и неозбиљност. 
Све њих баш брига ко са ким иде. Кад кажу да Београду није потребан метро, већ 
подземне гараже... Ми градимо и једно и друго. Ту нема идеологије, да је неко 
водио рачуна о држави, не бисмо имали ове изборе сад - рекао је Вучић за ТВ 
Пинк. https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368712/vucic-manojlovicu-zna-finansira 
1.5.  ПРЕДСЕДНИК Србије Александар Жучић изјавио да је Ниш на одличном пути 
и да се никада боље није развијао. У Нишу имамо потпуно нову листу, све су нови 
људи. У Новом Саду градимо три моста, никада више у историју. А шта ћете ви да 
радите, да рушите оно што смо ми направили? Ићи ћу у Ниш последњих дана 
изборне кампање, рећу Нишлијама оно што мислим, а они нек изаберу, немам 
никакав проблем. Мислим да је Ниш на одличном путу, никада се није у својој 
историји брже и боље развијао. https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368707/sta-
cete-radite-rusite-ono-sto-smo-napravili-vucic-projektima-nisu-razvoju-tog-grada 
1.6.  ПРЕДСЕДНИК Србије Александар Вучић изјавио је, говорећи о изборима, да је 
увек спреман да честита онима који победе. - Просечна плата 2012. у Нишу била је 
316, сада је 150 одсто већа, у Београду 120 посто. Брже је расла плата у Нишу, него у 
Београду и Новом Саду. Неће људи да вам кажу да је у Нишу било много 
незапослених. Тешко бих поднео да не победимо у Нишу, јер сам провео више у 
Нишу, него сви председници и премијери заједно од 1945. године. Десет фабрика и 
инвестиција личн осам учествовао у доношењу. Сада се гради Палфингер, сада 
Аристон. Пре тога од Џонсон електрика, Леонија, многих других. Што не кажете 
народу да је Ниш добио ауто-пут до бугарске границе, урадили смо Грделичку 
клисуру целу, сада се гради пруга Ниш-Димитровград 120 километара на час. 
Градимо и ауто-пут кроз Топлицу пуног профила, опет због Ниша. Нигде се не гради 
као у Нишу, погледајте гасне-интерконекторе, аеродром...  - казао је Вучић за ТВ 
Пинк. https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368704/vucic-vise-sam-uradio-nis-nego-
svi-predsednici-premijeri-zajedno-1945-godine 

https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368713/vucicu-pustili-manojlovicev-snimak-praznjikav
https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368713/vucicu-pustili-manojlovicev-snimak-praznjikav
https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368718/iza-dve-liste-novom-sadu-stoji-kriminalni-lobi-vucic-rade-zarad-svojih-kriminalnih-interesa
https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368718/iza-dve-liste-novom-sadu-stoji-kriminalni-lobi-vucic-rade-zarad-svojih-kriminalnih-interesa
https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368719/vucic-nestorovicu-veoma-sam-bio-iznenadjen-njegovom-neodgovoronoscu-posle-lokalnih-izbora
https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368719/vucic-nestorovicu-veoma-sam-bio-iznenadjen-njegovom-neodgovoronoscu-posle-lokalnih-izbora
https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368712/vucic-manojlovicu-zna-finansira
https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368707/sta-cete-radite-rusite-ono-sto-smo-napravili-vucic-projektima-nisu-razvoju-tog-grada
https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368707/sta-cete-radite-rusite-ono-sto-smo-napravili-vucic-projektima-nisu-razvoju-tog-grada
https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368704/vucic-vise-sam-uradio-nis-nego-svi-predsednici-premijeri-zajedno-1945-godine
https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368704/vucic-vise-sam-uradio-nis-nego-svi-predsednici-premijeri-zajedno-1945-godine


1.7.  ПРЕДСЕДНИК Србије Александар Вучић објавио је видео у коме је објаснио 
шта значи победа на изборима и због чега је она важна - Ово сам рекао у сали две 
стотине метара одавде, када сам имао 10 година. У међувремену сам одрастао и, 
логично, сазрео. Победа није награда сама по себи, она је тек почетак посла, само 
нам даје прилику да радимо за народ. Бољи пут или нови мост, значи да ће сутра 
пензије и плате бити веће, а живот лакши и бољи. То је оно због чега се боримо. Ови 
избори нису борба за победу и трофеј, већ за прилику да служимо људима. 
Победићемо, само ако људи сутра буду живели још боље и срећније  - рекао је 
Вучић. https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368604/jaka-poruka-vucica-ovi-izbori-
nisu-borba-pobedu-trofej-vec-priliku-sluzimo-ljudima-video 
1.8.  ПРЕДСЕДНИК Србије у јутарњем програму на ТВ Пинк говорио је о 
предстојећим београдским изборима. - Опозицији је важан Београд да се дочепају 
пара. Њихове идеје су само да руше. Они немају идеје да граде. Обећали су да ће 
изградити метро... Мислим да људи довољно добро знају, да Београђани разумеју. 
- Нека људи процене. Много проблема имамо... Никада неће рећи шта смо урадили, 
никада ништа неће признати, нити рећи, увек је лако критиковати и рећи да сте неку 
тему измислили. Да сам се бавио више локалним изборима не би имали шансу да 
ишта ураде. Пет дана сада имам у Њујорку, пет дана ћу бити апсолудно посвећен 
томе. Идемо данас и за Нови Сад, тамо имамо скуп. Оно што је историјско то је да 
се никада снажније нисмо супротставили великим силама - каже 
Вучић.  https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1368728/njima-beograd-vazan-
docepali-para-vucic-opoziciji-oni-nemaju-ideje-grade-vec-samo-ruse 

  
2. Александар Вучић, гостујући у својству председника Републике у емисији на ТВ Прва 

(„Прва тема“) 25.5.2024, као што је Агенција утврдила у предмету број 014-07-00-
0172/24-11, од 31.5.2024, на следећи начин позитивно промовисао политички субјект са 
којим је повезан, а у вези са изборима у више градова и општина 2. јуна 2024: 

  
2.1.  На овом месту можете прочитати цитат из овог интервјуа, који се односи на 
вероватно најдрастичнији вид повреде Закона о спречавању корупције (поред 
наведеног, на сличан начин су повређена правила и у другим случајевима, у шта се 
можете уверити преслушавањем другог дела 
интервјуа): https://www.novosti.rs/c/vesti/politika/1371136/aleksandar-vucic-
prva ПОЗИВАМ СВЕ ДА ПОДРЖЕ ЛИСТУ "СРБИЈА СУТРА" Вучић: 2. јуна су важни 
избори Novosti online 24. 05. 2024. у 22:19 ПРЕДСЕДНИК Србије Александар Вучић 
осврнуо се и на локалне изборе у Србији у емисији на ТВ Прва. Говорећи о 
локалним изборима, истакао је да је то важно зато што нам предстоји Експо и 
најбржи раст и разој. - 2. јуна су локални избори, важни избори, један део људи не 
зна јер су нас опхрвале све друге теме. Било би добро да можемо да радимо 
синхронизовано, озбиљно и одговорно. Да нам није потребан неозбиљан приступ, 
немамо времена за губљење. Морамо да изградимо све - "смајли" у Војводини, 
ауто-пут преко Топлице до Мердара. До многих других ствари широм земље. 
Морамо да подигнемо плате на 1400 евра просечно. Желим да вас обавестим да је 
просечна плата на Врачару 1450 евра у марту, укупно у Београду 1060 евра. 
Минимално испод 800 евра у Нишу и Крагујевцу. Најбрже је расла плата у Нишу 
пропорционално. У сваком случају много морамо да радимо, и да наставимо да 
радимо, и зато позивам људе да подрже листе "Србија сутра". На људима је да 
донесу оцену. Сутра идем у Чачак, прекосутра у Ваљево ако сртигнем, да се 
обратим људима и кажем им зашто је то важно - рекао је он. Вучић додаје да 
неће говорити о политичким противницима, и да је био у потпуноси фокусиран на 
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борбу у УН. - Нисам чак могао ни да одговарам када ми намештају балоне својим 
погрешним изјавама. 

  
3. Александар Вучић, гостујући у својству председника Републике у емисији „Ћирилица“ 

која је емитована на ТВ Хепи, 27.5.2024, као што је Агенција утврдила у предмету број 
014-07-00-0196/24-11, од 31.5.2024, на следећи начин позитивно промовисао политички 
субјект са којим је повезан, односно негативно промовисао друге политичке субјекте 
који су учествовали на изборима у више градова и општина 2. јуна 2024, односно њихове 
кандидате и представнике https://www.youtube.com/watch?v=457jDTc3CaE : 

3.1.  У завршном делу емисије, после два сата и тридесет минута, поредио себе и 
посредно листу која носи његово име са политичким противницима (шта је ко 
урадио и шта ће ко да уради), при чему је по надимку поменуо у контексту који је за 
неке гледаоце може бити схваћен као негативан особу чији се надимак налази у 
називу једне од проглашених изборних листа у Граду Београду (да је „Ћута више 
дуња попио“ у Београду на 
води). https://www.rik.parlament.gov.rs/extfile/sr/files/additionalDocuments/579/281
/6.%20Izborna%20lista%20broj%206.%20Biramo%20Beograd.pdf   
3.2.  Нешто касније, око два сата и 38 минута од почетка емисије позвао грађане да 
изађу на изборе, објаснио им да је у неким градовима ситуација напета, и позвао их 
директно да гласају за листу „Београд сутра“ (и неколико других градова „сутра“). 

  
4. Ивица Дачић, гостујући у својству министра унутрашњих послова у емисији „Ћирилица“ 

која је емитована на ТВ Хепи, 27.5.2024, као што је Агенција утврдила у предмету број 
014-07-00-0197/24-11, од 3.6.2024, на следећи начин позитивно промовисао политички 
субјект са којим је повезан, односно негативно промовисао друге политичке субјекте 
који су учествовали на изборима у више градова и општина 2. јуна 2024, односно њихове 
кандидате и представнике https://www.youtube.com/watch?v=457jDTc3CaE : 

4.1.  У завршном делу емисије, после два сата и тридесет два минута од почетка, 
након што је Александар Вучић говорио о политичким противницима који желе да 
га смене на шаљиви начин коментарисао да то не могу да учине јер сад има 
коалицију (мислећи очигледно на коалицију у којој су СНС и СПС) на локалним 
изборима. 
4.2.  Пред сам крај емисије, око два сата и 46 минута од почетка директно позвао 
чланове и симпатизере Социјалистичке партије Србије да изађу на изборе и да 
гласају за заједничку листу СНС и СПС, која носи име Александра Вучића и дао 
објашњење зашто то треба да учине. 

  
Тим за праћење изборне кампање/Election Campaign Monitoring Team 
Транспарентност Србија/ Transparency Serbia 
Palmotićeva 31 / Палмотићева 31 
tel: (+381 11) 303 38 27 
Beograd, Serbia / Београд, Србија 
ts@transparentnost.org.rs 
www.transparentnost.org.rs 
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